
Aan: College van B en W te Zwolle
Van: Fractie SP, Tjitske Siderius
Onderwerp: wachtgeld oud-wethouders
Datum: 18 februari 2011
  
Inleiding
Begin februari stond er een artikel in dagblad ‘de Stentor’ met als titel ‘Ex-politici zijn duur 
voor stad’. In het artikel werd vermeld dat Zwolle (in vergelijking) ongunstig afstak bij andere 
grotere steden en in verhouding veel wachtgeld betaald. Onlangs bleek in berichten in de 
media dat volgens de APPA de laatste gemeente waar een wethouder een ambt heeft bekleedt, 
de uitkeringslasten uit vorige perioden bij andere gemeenten in principe betaald moeten 
worden door de laatste instantie. In de praktijk zou dat betekenen dat de gemeente Zwolle ook 
de uitkeringslasten (wachtgeld) voor de periode van ex-wethouder Berkhout in andere 
gemeenten moet gaan betalen. 

Dit brengt ons bij de volgende vragen:
1. Kan het college een overzicht geven van de betaalde bedragen voor de wachtgeldregeling 

van 2000 tot en met 2010? Kunt u bij de bedragen toelichten hoe deze bedragen zijn 
opgebouwd?

2. Bent u bereid om de Raad jaarlijks een overzicht te verstrekken van de uitgekeerde 
wachtgelden en welke meerjarige verplichtingen hierbij vast staan en tot wanneer? Zo nee, 
waarom niet?

3. Klopt het dat de gemeente Zwolle ook de uit de wachtgeldregeling vloeiende bedragen van 
ex-wethouder Berkhout bij andere gemeenten moet gaan betalen? Zo ja, kunt u aangeven 
om hoeveel geld het precies gaat uitgesplitst in periode van wethouderschap? Hoeveel 
wachtgeld ontvangt ex-wethouder Berkhout precies?

4. Kunt u ons halfjaarlijks informeren over de inspanningen die zijn gepleegd om ex-
wethouders met een wachtgeldregeling aan een baan te helpen? Zo nee, waarom niet?

5. Zijn er ex-wethouders die nog gebruik maken van de wachtgeldregeling terwijl zij na het 
wethouderschap gebruik hebben gemaakt van een terugkeergarantie naar de oude baan of 
zelf een nieuwe functie hebben aanvaard? Zo ja, welke wethouders zijn dat en om welke 
bedragen gaat dit precies?

6. Bent u bereid om het voorbeeld van het college van B&W in Cuijk te volgen en bij het 
Rijk om opheldering te vragen over het wachtgeld dat de gemeente Zwolle moet betalen 
over een eerdere periode van een ex-wethouder bij een andere gemeente? Zo nee, waarom 
niet? Zo ja, gaat u er bij het Rijk op aandringen om deze wetgeving te wijzigen?

7. Kunt u de Raad informeren over de procedure die ex-wethouders moeten volgen wanneer 
zij inkomsten hebben naast het wachtgeld? Moet zij bijvoorbeeld net als mensen met een 



bijstandsuitkering maandelijks een overzicht (loonstroken) overhandigen om aan te tonen 
welke inkomsten zij hebben genoten? Kunt u dit toelichten?

Met vriendelijke groet, 
Namens de SP-fractie;
Tjitske Siderius


